
Eksploatacija na ugljen i eksploatacija nafte na Jadranu su pogubni
za Hrvatsku ehergetiku i razvoj

U povodu UN-ove konferencije o klimatskim promjenama u Parizu, aktivisti Zelengo foruma
održali su ispred Hrvatskog sabora prosvjed kojim su apelirali na saborske zastupnike da se
zauzmu za zaustavljanje klimatskog kaosa. Na klimatski kaos aktivisti su saborske
zastupnike upozorili transparentima “Zaustavimo Plomin C” i “SOS za Jadran” te dijeljenjem
letaka.
S prosvjeda je proučeno da je klimatski kaos moguće zaustaviti prvenstveno moratorijem na
fosilne projekte koji bi Hrvatsku dugoročno udaljili od održivog niskougljičnog razvoja.
“Idućih nekoliko godina presudni su u zaustavljanju srljanja u klimatski kaos i prelaska na
niskougljični održivi oblik razvoja. Posebno pozivamo saborske zastupnike da hitno izglasaju
dva moratorija, jedan je na gradnju termoeletrane na ugalj, drugi na eksploataciju nafte na
Jadranu”, rekao je Toni Vidan , voditelj energetskog programa Zelene akcije.
Naime, ova dva projekta su pogubna za hrvatsku energetiku i razvoj, te desetljećima odvući
Hrvatsku u krivom razvojnom smjeru koji donosi zagađenje i rizik. Vidan je istaknuo kako
Hrvatska ima sjajne mogućnosti razvoja korišćenjem obnovljivih izvora energije, te je
moguće povući značajna evropska sredstva za sufinansiranje takvih projekata.
“To je evidentno bitno kvalitetniji oblik razvoja koji nam stoji pred “nosom”, a nažalost niti
jedna od velikih koalicija nema trenutno jasne stavove i odustanu od tih štetnih projekata”,
rekao je Vidan.
Govoreći o konferenciji u Parizu kazao je kako će se svjetski čelnici nešto i dogovoriti, a
pitanje je koliko će to biti konkretno. Smatra da je ipak situacija bitno drugačija nego kada
je bila konferencija u Kopenhagenu, gdje se dogodio debakl pregovora.
“Umjeren sam optimist da će se nešto dogoditi što će izgledati kao sporazum koji će dati
doprinos. Ono što je važno je da ne može jedna konferencija regulirati tako kardinalnu
promjenu, a to je prelazak iz fosilne ere u solarnu eru. Vašno je da svaka od konferencija da
svoj doprinos tom prijelazu koji će trajati desetljećima”, istaknuo je Vidan.
Osvrnuo se i na govor premijera Vlade Zorana Milanovića na otvorenju konferencije.
“Prije dva dana oglasili smo se našim komentarom na govor Zorana Milanovića. Žao nam je
što on iznosi kako su visokougljični stramputica i vode razvoj u pogrešnom smeru, jer je
njegova Vlada ustvari radila suprotno ivrlo aktivno gurala Plomin C i vađenje nafte na
Jadranu što su “par excellance” visokougljični projekti. Nadamo se da je sada situacija
zrelija i da će buduća Vlada uskladiti sa svojim deklaratornim stavovima, pogotovo što su
koalicije u predizbornoij kampanji dale naslutiti da su protiv tih projekata i važno je da se to
provede”, zakljčio je Vidan.
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